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Sammanträde torsdag 24 maj 2018, kl. 18.00–19.40 

Plats: Medborgarkontoret, Älvsjö  

 

Ordförande              Stefan Johansson (S) 

Vice 

ordförande     

 

Johan Nilsson (M) 
  
Ledamöter Bo Sehlin (S) 

Güler Alici (S) 

Andreas Lind (S) 

Viktor Morawski (MP) 

Tommy Zakrisson (MP) 

Emelie Roxby-Schüsseleder (V) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Stenbeck Nilsson (M) 

Hans Breismar (M) 

Anna Engelbert (L) 

Evy Kjellberg (C) 
  
Ersättare Malin Hammarström (S) 

Gun Högbacke (S) 

Lena Hamelius (S) 

Anne-Marie Grave (MP), §§ 15–26  

Jonas Santesson (V) 

Malin Ericson (Fi) 

Matilda Berg Pulls (M) 

Birgitta Stjärneback (M) 

Olle Andretzky (M) 

Sverker Sundmark (M) 

Inger Swahn (L) 

Lolita Lovén Johnsen (KD) 
  
Närvarande i 
tjänsten  

Anne-Marie Tingeborn, stadsdelsdirektör 

Erica Wangenheim, nämndsekreterare 

Lena Hedin, avdelningschef 

Tuula Kipinoinen Ericsson, avdelningschef 

Göran Sjödin, avdelningschef 

Elisabet Tullgren, avdelningschef 

Birgitta Svensson, utredare 

Lennart Westerlund, vaktmästare 
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Dag för justering Utses att justera 
Måndag 28 maj 2018 Stefan Johansson (S) och Johan Nilsson (M) 

 

 

 

 

 

 

 

……………………………...... 

Stefan Johansson (S) 

Ordförande 

……………………………………… 

Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande 
 

 

 

 

 

 

 

 

……………………………….. 

Erica Wangenheim 

Sekreterare 

 

§§ 1–26 

Antal blad 36 (inklusive sekretess) 
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Sammanträde torsdag 24 maj 2018 kl. 18.00–19.40 

Plats: Medborgarkontoret, Älvsjö 

 

Närvarande 

Se tjänstgörings-/närvarolista 

 

Utses att justera 

Ordförande Stefan Johansson (S) 

Vice ordförande Johan Nilsson (M) 

 

Omedelbar justering 

§§ 11, 12 och 26 

 

 

 

 

       

……………………………….. 

Stefan Johansson (S) 

Ordförande 

………………………………… 

Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande 

 

 

 

 

 

…………………………………. 

Erica Wangenheim 

Sekreterare 
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§ 1 

Val av justerare och dag för justering 

Vice ordförande Johan Nilsson (M) utses att tillsammans med 

ordförande Stefan Johansson (S) justera protokollet. 

 

Tid för justering måndag 28 maj 2018. 
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§ 2 

Upprop 

Upprop förrättas och tjänstgöringslistan fastställs. Närvaron 

redovisas i protokollet. 
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§ 3 

Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställs med ändringen att ärende 6 Konstgräs 

på bollplan vid Herrängens skola utgår.   
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§ 4 

Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäls att protokoll daterat den 19 april 2018 justerades den 23 

april 2018. 
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§ 5 

Aktivitetspark i Solberga 

– anmälan av medborgarförslag 

Dnr 1.2.4.130-2018 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till förvaltningen 

för beredning. 

Ärendet 

Den 6 april 2018 kom ett medborgarförslag in till Älvsjö 

stadsdelsnämnd i vilket förslagsställaren önskar en aktivitetspark i 

Solberga som framförallt riktar sig till äldre barn där de bland annat 

kan träna, klättra och spela pingis. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 24 april 2018. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 6 

Konstgräs på bollplan vid Herrängens skola 

– svar på medborgarförslag 

Dnr 1.2.4.342-2017 

Beslut 

Ärendet utgår.  

Ärendet 

Förvaltningen har förståelse för önskemålet om ytterligare en liten 

konstgräsplan för att avlasta planen vid Johan Skytteskolan och 

tillgodose det behov som finns i området. I årets budget finns dock 

inte utrymme att investera i en sådan anläggning. Förvaltningen tar 

med förslaget i framtida planering. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2 maj 2018. 
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§ 7 

Ramp i trappan mellan Klacktorget och Pjäxvägen 

– svar på medborgarförslag 

Dnr 1.2.4.14-2018 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden avslår medborgarförslaget. 

2. Till protokollet bifogas funktionshinderrådets synpunkt. 

Ärendet 

Förvaltningen har undersökt möjligheten men anser att kostnaden 

för en ramp inte står i proportion till nyttan. Det finns många 

önskemål och behov av förbättringar i stadsdelsområdets parker, 

bland annat upprustning av lekplatser som också är viktiga för 

barnfamiljer. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 3 maj 2018. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Tillägg till protokollet 

Synpunkt från funktionshinderrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och delar inte förvaltningens 

bedömning utan anser att en ramp skulle förbättra tillgängligheten 

för många medborgare; såväl funktionshindrade som personer med 

barnvagn. Vi menar att, om det inte är möjligt att få in kostnaderna 

för denna ramp i årets eller nästa års budget, så bör förvaltningen 

söka externa pengar för tillgänglighetsprojekt. 
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§ 8 

Utbyggnad av skateparken i Solberga 

– svar på medborgarförslag 

Dnr 1.2.4.25-2018 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tillstyrker delar av medborgarförslaget i enlighet 

med tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 

Förvaltningen planerar för ett utegym intill skateanläggningen och 

därför finns det inte plats för någon större utbyggnad. Förvaltningen 

föreslår att nämnden tillstyrker en mindre utbyggnad för åkstilen 

Street intill befintlig anläggning. Olika tider för olika typer av åkare 

tror förvaltningen inte kommer att leda till färre konflikter mellan 

åkarna. Förvaltningen föreslår att den delen av medborgarförslaget 

avslås. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 3 maj 2018. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 9 

Uggleholkar vid Herrängens gård 

– svar på medborgarförslag 

Dnr 1.2.4.427-2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden avslår medborgarförslaget.   

Ärendet 

Förvaltningens bedömning är att det är mindre lämpligt att placera 

uggleholkar i en park med många besökare, eftersom ugglorna 

försvarar sitt revir under häckningen.  

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2 maj 2018. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Evy Kjellberg (C) anmäler ett särskilt uttalande.  

Centerpartiet har i över två års tid arbetat aktivt för att rädda Röda 

stugan i Älvsjöskogens naturreservat från rivning. Den bör behållas 

och utvecklas. Centerpartiet hoppas att en snar positiv lösning kan 

komma till stånd.  

 

I söndags, 20/5, såg jag en kattuggla i granen utanför Röda stugan 

och enligt andra har den sitt bo i stugans skorsten. Vid en 

upprustning av stugan måste ugglans häckningsplats tas bort och det 

vore synd om ugglan och hennes ungar söker sig bort från 

Älvsjöskogen på grund av brist på lämpliga platser att häcka. Därför 

vill jag understödja förvaltningens tankar om att sätta upp en 

uggleholk på ett lämpligt ställe i Älvsjöskogen. Centerpartiet 

hoppas att detta kan prioriteras så uppsättningen av minst en 

uggleholk kan ske snarast så att den finns på plats i god tid innan 

ugglorna ska söka nya häckningsplatser. 
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§ 10 

Volleybollplan i Vivelparken 

– svar på medborgarförslag 

Dnr 1.2.4.72-2018 

Beslut 

Stadsdelsnämnden avslår medborgarförslaget.   

Ärendet 

Förvaltningen förstår önskemålet om fler sportytor men anser att det 

även är brist på stora plana gräsytor i området och vill framhålla att 

denna funktion i parken ska värnas framför tillkommande anlagda 

sportytor.   

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2 maj 2018. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 11 

Tertialrapport 1 

Dnr 1.2.4.72-2018 

Beslut 

1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till tertialrapport 

1 och överlämnar den till kommunstyrelsen och stadens 

revisorer. 

2. Nämnden begär budgetjustering om 7,7 mnkr i investerings-

medel för trygghetsskapande åtgärder (Bilaga 3). 

3. Nämnden begär budgetjustering om 3,1 mnkr i investerings-

medel för klimatinvestering (Bilaga 4). 

4. Nämnden beslutar i enlighet med stadsledningskontorets 

uppmaning att komplettera internkontrollplanen (Bilaga 5).  

5. Nämnden godkänner reviderad handlingsplan mot vålds-

bejakande extremism (Bilaga 6). 

6. Nämnden beslutar om ett nytt nämndmål 3.4.1 med till-

hörande aktiviteter. 

7. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

Reservation från Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) 

och Evy Kjellberg (C), med ersättaryttrande från Lolita Lovén  

Johnsen (KD), till förmån för gemensamt förslag till beslut. 

Ärendet 

I tertialrapport 1 sammanställs och analyseras nämndens prognos 

för perioden januari till och med april och jämförs med budget och 

verksamhetens mål. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 14 maj 2018. 

Förslag till beslut från (M), (L) och (C) med ersättaryttrande 
från (KD) 

Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) och Evy Kjell-

berg (C) yrkar bifall till eget förslag till beslut enligt nedan. 

Ersättare Lolita Lovén Johnsen (KD) anmäler att hon skulle bifallit 

förslaget om hon varit tjänstgörande. 

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

1. Nämnden bifaller i huvudsak förvaltningens förslag till 

beslut. 

2. Därutöver anförs följande. 
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Som alliansen deklarerat flera gånger förut, är vår generella bild att 

Älvsjö stadsdelsförvaltning är en välskött och en fungerande 

förvaltning med goda resultat. Vi är glada över att Älvsjö är så 

välfungerande. Vi kan utifrån tertialrapporten konstatera att stads-

delen spår god måluppfyllnad och en ekonomi i balans (med 

marginal) vilket är glädjande.  

 

Vi måste dock upprepa vår oro kring tryggheten i Älvsjö. Likt förra 

årets tertialrapport anger majoriteten ”uppfylls helt” på målet att 

Älvsjö är en trygg stadsdel. Först i årsbokslutet reviderades detta till 

”uppfylls delvis” vilket var närmare sanningen. Nu efter fyra 

månader in på det nya året ska tryggheten vara god igen, om vi tror 

på tertialrapport 1. Det finns dock inget som tyder på detta, vi tar 

fortfarande del av dystra händelser och oro från Älvsjös invånare. 

Vi i alliansen vill se krafttag för ökad trygghet främst i och kring 

Älvsjö station.  

 

Vi är också oroade över förskolan som fått genomgå en tuff 

mandatperiod. Låga anslag, större barngrupper och föräldraledigas 

rätt till heltid på förskolan har gjort det tufft för våra verksamheter. 

Vi i alliansen vill satsa på förskolan och ge goda förutsättningar för 

en långsiktigt kvalitativ verksamhet.  

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att nämnden  

beslutar enligt förvaltningens förslag.  

 

Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) och Evy 

Kjellberg (C), med ersättaryttrande från Lolita Lovén Johnsen 

(KD), reserverar sig mot beslutet till förmån för gemensamt förslag 

till beslut.  
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§ 12 

Delegation enligt LVM och förordnande enligt LVU 

Dnr. 1.1.127-2018 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden delegerar till nedan namngivna grupp-

ledare och socialsekreterare vid Socialjouren rätt att enligt 

45 § 1 st 1-2 p. LVM, inom nämndens ansvarsområde, 

begära handräckning av Polismyndighet och, i särskilda fall, 

Kriminalvård.  

2. Stadsdelsnämnden förordnar nedan namngivna gruppledare 

och socialsekreterare vid Socialjouren med rätt att enligt  

43 § 1 st 2 p. LVU, inom nämndens ansvarsområde, begära 

handräckning av Polismyndighet och, i särskilda fall, 

Kriminalvård. 

 

Ann Dahlgren, Susanne Bohlin, Daniel Colegate, Charlotte 

Dahlström, Frida Allertz, Eva Thomasson, Johan 

Christiansson, Agneta Engström, Lis-Mari Boija, Susanne 

Taborsak, Sanna Eriksson, Maria Larsson, Inga-Lill 

Renhorn Källgren, Lena Wedberg, Feryal Lövström, Liliana 

Pellegrino, Sara Ideström, Martin Liljenroth, Carl-Johan 

Kvist, Martin Karlsson, Gertrud Kleberg, Anna-Stina 

Wilhelmsson, Mira Fargallo-Dillner, Katrin Pettersson, Ida 

Carnesten, Lydia Hjalmarsson, Mait Fredlund, Kim Trosell, 

Liselotte Tronders, Oskar Williamsson, Idil Magan, Fanny 

Hällberg, Isabelle Ravelius. 

 

3. Stadsdelsnämndens beslut fattat den 27 april 2017, se 

protokoll § 8, om tidigare delegeringar till och förordnanden 

av tjänstepersoner vid Socialjouren upphör att gälla. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Beslut som fattas av ovan namngivna gruppledare och social-

sekreterare vid Socialjouren anmäls och protokollförs till stadsdels-

nämndens sociala delegation, vars protokoll i sin helhet anmäls till 

stadsdelsnämnden. 

Ärendet 

Socialnämnden svarar bland annat för stadens jourverksamhet inom 

individ- och familjeomsorgen, genom Socialjouren. Den nämnd 

som svarar för denna verksamhet fattar ett särskilt beslut om vilka 

tjänstepersoner som ska ha rätt att begära polishandräckning enligt 

lagen om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) och lagen med 

särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU). Socialnämnden 



 

Ordförandes signatur Justerares signatur 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Sammanträdesprotokoll 

24 maj 2018 

Sida 18 (35)  

 

 

har den 27 mars 2018, se protokoll § 8, fattat beslut i ärendet och 

överlämnar det till stadsdelsnämnden för att fatta motsvarande 

beslut. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 april 2018. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 13 

Revidering av delegationsordning 

Dnr. 1.1.4-2018 

 

Beslut 

Delegationsordningen revideras enligt förvaltningens förslag med 

ändringen att avsnittet ”Tillsyn av försäljning av elektroniska 

cigaretter och påfyllnadsbehållare” tas bort. 

Ärendet 

Förvaltningen har tagit fram förslag på ändringar i delegationsord-

ningen. Det gäller ändringar utifrån stadsdelsdirektörens organisa-

tionsförändring, dataskyddsförordningen som ersätter personupp-

giftslagen, tillsyn av försäljning av folköl och tobak samt ändringar 

i avsnitten som rör enheten för äldre och enheten för vuxna. Ett 

avsnitt har också tillkommit med hänvisning till nämndens nya 

tillsynsansvar för försäljning av elektroniska cigaretter och påfyll-

nadsbehållare. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 maj 2018. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med 

ändringen att avsnittet ”Tillsyn av försäljning av elektroniska 

cigaretter och påfyllnadsbehållare” tas bort eftersom 

kommunfullmäktige tills vidare ska ansvara för tillsynen.  
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§ 14 

Medborgarbudget 

Dnr. 1.2.1.116-2018 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden genomför under 2018 en 

medborgarbudget med inriktning på flickors delaktighet och 

inflytande inom avdelningen förskola och fritid.  

2. Stadsdelsnämnden avsätter 100 000 kronor för 

genomförande av medborgarbudget.  

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören att utse 

styrgrupp och ordförande med mandat att besluta och 

godkänna viktiga avstämningspunkter under projekttiden.  

4. Stadsdelsnämnden uppdrar åt avdelningschefen för förskola 

och fritid att utse projektorganisation.  

5. Stadsdelsnämnden antar projektplanen.  

 

Reservation från Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) 

och Evy Kjellberg (C), med ersättaryttrande från Lolita Lovén  

Johnsen (KD), till förmån för gemensamt förslag till beslut. 

Ärendet 

Älvsjö stadsdelsnämnd gav i verksamhetsplanen för 2018 

stadsdelsförvaltningen i uppdrag att under 2018 genomföra en 

medborgarbudget med inriktning på unga flickors delaktighet och 

inflytande. Internationella och nationella erfarenheter visar att 

metoden medborgarbudget ökar medborgarnas engagemang och 

stärker den sociala sammanhållningen.  

 

Förvaltningen föreslår att medborgarbudgeten ska genomföras inom 

avdelningen förskola och fritid med en budget om högst 100 000 

kronor. Syftet är att stärka unga flickors organisering och inflytande 

över den egna vardagen och hur de vill att Älvsjö ska utvecklas. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 maj 2018. 

Förslag till beslut från (M), (L) och (C) med ersättaryttrande 
från (KD) 

Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) och Evy 

Kjellberg (C) yrkar bifall till eget förslag till beslut enligt nedan. 

Ersättare Lolita Lovén Johnsen (KD) anmäler att hon skulle bifallit 

förslaget om hon varit tjänstgörande. 

 

 

1. Nämnden avslår förvaltningens förslag till beslut. 
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2. Därutöver anförs följande. 

 

Medborgarbudget är en del i den rödgrönrosa majoritetens politiska 

lekstuga om demokrati och mänskliga rättigheter. Vi tror inte på 

den här arbetsmodellen och vi tror inte att det gynnar Älvsjö med 

ännu ett forum för att lämna idéer om önskemål i stadsdelen.  

 

Att dessutom fördela 100 000 kronor genom medborgarinflytande, 

kostar mycket i administration och styrning. Dessutom vilseleds 

medborgarna om ämnets förträfflighet när 100 000 kronor i själva 

verket inte räcker till särskilt mycket. Eftersom många önskemål 

som når nämnden dessutom är investeringar, kan det inte finansieras 

med pengar ur driftbudgeten.  

 

Vi utesluter heller inte att medborgarbudget som sådan kan strida 

mot kommunallagen då enskilda medborgare ges rätt att förfoga 

över kommunala medel.  

 

I stället för detta experiment tycker vi att stadsdelen bör börja beta 

av den numera långa lista av behov och önskemål, som bland annat 

uppkommit ur medborgarförslag, som finns inom stadsdelen, och 

som ska genomföras ”när ekonomin tillåter”. Vi tycker att vi redan 

genom dessa bifall i stadsdelsnämnden är skyliga att skrida till 

handling istället för att hitta på en ny metodik för att samla in 

önskemål.  

Beslutsgång 

Ordförande yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordförande ställer yrkandena mot varandra och finner att nämnden  

beslutar enligt förvaltningens förslag.  

 

Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) och Evy 

Kjellberg (C), med ersättaryttrande från Lolita Lovén Johnsen 

(KD), reserverar sig mot beslutet till förmån för gemensamt förslag 

till beslut.  
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§ 15 

Projektera och bygg för god avfallshantering 

– svar till Stockholm vatten och avfall (dnr 18AV12) 

Dnr. 1.5.3.91-2018 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens tjänsteutlåtande till 

handlingarna. 

2. Till förvaltningen bifogas funktionshinderrådets synpunkt. 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen uppfattar riktlinjerna som lättillgängligt 

presenterade. Checklistan och prioriteringsordningen är praktiskt 

användbara vid planeringen av lokaler för förvaltningens verk-

samheter. Förslaget att tillåta lyft av bottentömmande behållare över 

cykelbana under vissa förutsättningar anser förvaltningen är rimligt. 

 

Stadsdelsförvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 12 april 2018. 

Beslutsgång 

Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Tillägg till protokollet 

Synpunkt från funktionshinderrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom 

kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågors yttrande. Rådet 

tillägger också följande. 

”För att underlätta tillgängligheten är det viktigt att inte bara 

containerna har öppningar som kan nås av personer sittande i rullstol 

utan att de platser där container finns uppställda för avfall såsom 

tidningar, glas med mera hålls fri från snö och is under vintertid. 

Vidare är det angeläget att trottoarkanten är avfasad i de fall man åker 

bil in till uppställningsplatsen för att underlätta infarten.” 

 

Rådet är medveten om att förvaltningen redan skickat in ett yttrande 

men önskar att förvaltningen kompletterar med rådets synpunkt.  
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§ 16 

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 

Dnr. 1.6.84-2018 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och protokolls-

utdragen. 

Ärendet 

Förteckning över inkomna ärenden, klagomål och synpunkter under 

perioden 4 april till och med 2 maj 2018 anmäls. 
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§ 17 

Redovisning av delegationsbeslut 

Dnr. 1.1.120-2018 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger förteckning för maj 2018 över beslut av 

tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

Ärendet 

Förteckning för maj 2018 över beslut fattade av tjänstemän enligt 

delegation anmäls enligt följande. 

 

Ärendegrupp enligt 
delegationsförteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

 

5.4 

Beslut om uppsägning av förskoleplats 

- p.g.a. annan orsak (ej utnyttjad plats) 

Dnr: 4.1.176-2018 
 

 

Göran Sjödin 

Verksamhetsområdeschef 
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§ 18 

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet daterat 17 maj 2018 anmäls. 
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§ 19 

Protokoll från funktionshinderrådet 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

2. Stadsdelsnämnden bifogar framförda synpunkter från 

funktionshinderrådet i §§ 7 och 15. 

Ärendet 

Protokoll från funktionshinderrådet daterat 16 maj 2018 anmäls. 
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§ 20 

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen daterat 17 maj 2018 anmäls. 
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§ 21 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik, miljö- 
och planfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till handlingarna. 

Ärendet 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, miljö- 

och planfrågor daterat 26 mars 2018 anmäls. 
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§ 22 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik, miljö- 
och planfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till handlingarna. 

Ärendet 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, miljö- 

och planfrågor daterat 25 april 2018 anmäls. 
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§ 23 

Information från förvaltningen 

 

Anne-Marie Tingeborn, stadsdelsdirektör, informerar om följande. 

 

- Stadsdelsförvaltningen ska delta i ett projekt som anordnas 

av Sveriges kommuner och landsting (SKL) tillsammans 

med stadsdelsförvaltningarna i Farsta och Skarpnäck. 

Projektet handlar om maktfördelning mellan män och 

kvinnor. 

 

Nämnden beslutade att den representant från nämnden som 

deltar i projektet ska ges rätt till ersättning vid eventuell 

förlorad arbetsinkomst.  

 

- Johan Skyttes väg kommer inte att bli en gågata under 

sommaren. 

 

- Förvaltningen ser över lokalförsörjningen och återkommer 

med svar på den skrivelse som Moderaterna lämnade till 

förvaltningen den 22 mars. 

 

Lena Hedin, avdelningschef, informerar om följande. 

 

- Silviahemsdiplomeringen vid Solberga vård- och 

omsorgsboende ägde rum tisdagen den 22 maj.  

 

- Förvaltningen håller på att utreda de klagomål som en 

medarbetare har framställt till förvaltningen och nämnden.   

 

I övrigt besöks nämnden av SVT som vill uppmärksamma 

kommuninvånares möjlighet att påverka de beslut som fattas genom 

att lägga medborgarförslag. Inslaget kommer att sändas nästa vecka.  
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§ 24 

Frågor från nämnden 

 

Skrivelse om att utreda andelen utbildad förskolepersonal 

Dnr 1.6.105-2018 

 

Vid sammanträdet den 22 mars anmälde Inger Swahn (L) en 

skrivelse med tre frågor som förvaltningen besvarar.   

 

Varför har andelen utbildad personal minskat? 

Förvaltningens svar 

Det går inte att säga att andelen förskollärare minskade från 43,8% 

till 42% mellan åren 2015-2016. År 2016 ändrades definitionen av 

indikatorn andel förskollärare. Innan räknades högskoleutbildade 

som anställts som förskollärare, exempelvis lågstadielärare, 

bildpedagoger med flera. Från 2016 räknades bara de som fått 

förskollärarexamen.  

 

Finns det budgetförutsättningar för att motverka utvecklingen 

och satsa på att behålla personalen? 

Förvaltningens svar 

Personal- och kompetensförsörjningen inom förskolan är inte i 

första hand en fråga om ekonomi utan om att staden ska vara en 

attraktiv arbetsgivare. Staden och stadsdelarna genomför många 

olika insatser för att behålla och rekrytera förskollärare såsom 

kunskapsstöd avseende digitalisering, introduktion, mentorskap, 

pedagogiskt ledarskap, ledarskap i verksamheten samt karriärvägar. 

 

Konkurrensen om förskollärare är stor i Stockholmsregionen och 

det utbildas för få för att klara de behov staden har med tanke på att 

stadens förskoleverksamhet växer.  

 

Hur har reformen om rätt till heltid för barn till föräldralediga 

påverkat förskolornas möjlighet att planera verksamheten i 

Älvsjö? 

Förvaltningens svar 

Förvaltningen hänvisar till de uppföljningar som 

utbildningsförvaltningen genomfört på uppdrag av 

stadsledningskontoret och som redovisas i ett ärende på 

utbildningsnämndens sammanträde den 24 maj 2018. 

Uppföljningarna visar att det är betydligt fler barn med nyfödda 

syskon som har heltid i förskolan efter kommunfullmäktiges beslut 

men de visar inte att barnens närvarotider ökat markant. 
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Förvaltningen kommer att få bättre och mer precisa verktyg för att 

följa upp barnens närvaro när det nya frånvaro-/närvaromodulen i 

Skolplattformen börjar användas i höst.  

 

Skrivelse om affischtavlor och återvinningsbehållare 

Dnr 1.6.201-2018 

 

Evy Kjellberg (C) anmäler en skrivelse med följande frågor.    
 

Affischtavlor 

Undertecknad har vid ett flertal tillfällen efterlyst föreningstavlor 

och informationstavlor. 

 

a. Älvsjö centrum. Innan rivningen av gångrampen upp till tågen 

fanns det en stor föreningstavla till vänster om trappen. Fortfarande 

har det inte kommit upp någon tavla. 

När kommer det att sättas upp en föreningstavla på/i anknytning till 

Älvsjö torg? 

 

a1. I den gamla Lerkrogsparken, mellan Lerkrogen och 

Handelsbanken fanns det en stor föreningstavla. Kommer den att 

sättas upp igen? 

 

a2. För flera år sedan flyttade kommunen (utan att underrätta) 

Hembygdsföreningens egen anslagstavla till en plats i "rundeln" vid 

Handelsbanken. Vid snöröjning körde man på tavlan så att den blev 

obrukbar. Detta har anmälts till SDF men något svar har inte 

kommit till Hembygdsföreningen. Föreningen har därför fått skaffa 

en ny tavla vilken placerats innanför staketet. Vad tänker man göra?  

 

a3. Undertecknad har även framfört önskemål om info-skyltar 

utanför ingången till pendeltågsstationen och/eller Älvsjö torg så det 

blir lättare för besökare att hitta i Älvsjö C och inte minst till 

Älvsjöskogens naturreservat. Planeras det några infoskyltar/-tavlor? 

När kommer de i så fall? 

 

b. Innan om- och tillbyggnaden av ICA, Svartlösavägen-

Snöripsvägen fanns det även en föreningstavla. När kommer den på 

plats igen? 

 

Kommentar 

De här tavlorna har större betydelse än vad man tror. Även om 

mycket info. sker digitalt nu för tiden så har de en stor funktion och 

många får sin information här. Dessutom minskar den icke 

önskvärda affischeringen om det finns lagliga alternativ. 

 

 
Återvinningsbehållare 
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Vid ett tidigare sammanträde tog jag upp flytten av 

återvinningsbehållarna från Svartlösavägen till Snöripsvägen med 

placering mellan Thai-kiosken och daghemmet samt ICA tvärs över 

den smala gatan med parkerade bilar. En placering som är helt 

förkastlig av många skäl.  Förvaltningen informerade om sina 

kontakter och svarade på frågan. Om jag inte minns fel önskade 

nämnden att förvaltningen ånyo aktualiserade frågan hos berörd 

förvaltning. Har förvaltningen haft några ytterligare kontakter och 

vad har de givit? 

 

Kommentar 

Återvinningsbehållarna måste omedelbart flyttas tillbaka eller få en 

ny placering. Att ha återvinningsbehållare  i nära anslutning till en 

uteservering och daghem är helt förkastligt. Dessutom går det inte 

att komma fram med bil när sopbilarna ska hämta avfallet. Att 

gå/cykla vid dessa tillfällen är dessutom obehagligt. 

 

Stadsdelsnämnden överlämnar skrivelsen till förvaltningen för 

beredning.  

Skrivelse om service i Älvsjö servicehus 

Dnr 1.6.204-2018 

 

Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) och Evy 

Kjellberg (C), med ersättaryttrande från Lolita Lovén  

Johnsen (KD), anmäler en skrivelse enligt följande. 

 

Det har kommit till vår kännedom att omtyckt service i Älvsjö 

Servicehus har tvingats upphöra eftersom den kommunala 

hemtjänsten tagit mer lokaler i anspråk. Vad vi vet ska det gälla 

frisör och fotvård som inte längre finns till hands för de äldre i 

servicehuset.  

 

Stämmer dessa uppgifter?  

 

Är det ytterligare service som har försvunnit eller kommer behöva 

flytta på sig? 

 

Hur säkerställer förvaltningen att de boende kan få den service som 

dessa tjänster har inneburit? 

 

 

 

 

Kommer hemtjänsten (eller annan verksamhet) annektera ännu 

större delar av servicehuset, vad och varför? 
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Stadsdelsnämnden överlämnar skrivelsen till förvaltningen för 

beredning. 

 

Trafiksäkerhet vid Älvsjövägen 

Dnr 1.6.32-2018 

Vid sammanträdet den 1 februari anmälde Anna Engelbert (L) en 

skrivelse till förvaltningen om trafiksäkerheten vid Älvsjövägen. 

Förvaltningen kontaktade trafikkontoret och återkom med svar till 

nämnden den 22 mars.   

Vid kvällens sammanträde beslutar nämnden att till nästa 

sammanträde ta fram en gemensam skrivelse till trafiknämnden med 

en ny vädjan om att se över trafiksäkerheten vid Älvsjövägen.  
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§ 25 

Protokoll från sociala delegationen 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen daterat 9 maj 2018 anmäls. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


